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Is Development helping Rakhine? 
 

ေဒသဖြံျဖိဳးေရးက ရခိုင့္အေရးကုိေျပလည္ေစမွာလား? 

 

 “ရခုိင္ျပႆနာကိ ု အဓိကျဖစ္ေစတဲ့အေၾကာင္းတရားက sub-determination လိ ု ့ေခၚတဲ့ ကိုယ္ပိုင္ 
အုပ္ခ်ဳပ္ခြင့္ ကိုယ္ပိုင္ျပဌာန္းခြင့္ မိမိကံၾကမၼာမိမိဖန္တီးပိုင္ခြင့္ေတြ ဆံုးရွံဳးေနရလို ့ ဒီလိုမ်ိဳးျဖစ ္ ေနရ 
တယ္လိ ့ုသံုးသပ္ပါတယ္။ “ 

ဦးထြန္းသာစိန္ ၊လႊတ္ေတာ္အမတ္( ေျမာက္ဦးမဲဆႏၵနယ္ ၁) 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 “ဖြံျဖိဳးတိုးတက္လာရင္ေတာ့ ေျပာင္းလေဲကာင္းေျပာင္းလႏဲိုင္တဲ့သေဘာပဲရွိမယ္။ သိ ု ့ေသာ ္ ရခုိင္ 
ျပႆနာ ကိုေျပာင္းလဲ အေျဖရွာဖုိ ့အတြက္ကေတာ့ အမ်ိဳးသားျပန္လည္သင့္ျမတ္ေရး လုပ္ဖိ ု့လုိတယ္။ 
ဒီလူမ်ိဳးစုႏွစ္စုရဲ ့ယံုၾကည္မွဳတည္ေဆာက္မွဳကို အဓိကထားရမယ္။ ဒါဟာ က်ေနာ္တုိ ့NLD ရ ဲ ့မူ 
လည္းျဖစ္တယ္။ “ 

ဦးယဥ္္၀င္း (ဥကၠဌ၊ အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီအဖြ ့ဲခ်ဳပ္၊ သံတြျဲမိဳ့) 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

“က်ေနာ့္အျမင္ကေတာ့ မဟာအင္အားၾကီးနိုင္ငံမ်ားရဲ ့ပထ၀ီႏိုင္ငံေရးကစားကြက္ထဲမွာ ဘူးသီးေတာင္ 
ေမာင္ေတာေဒသကလူေတြက ကစားခံေနရတယ္။”  

ဦးထြန္းသာစိန္ ၊လႊတ္ေတာ္အမတ္( ေျမာက္ဦးမဲဆႏၵနယ္ ၁) 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------- 



 

 “ယံုၾကည္မွဳတည္ေဆာက္ဖို ့ဆိုတာက ရခိုင္ျပည္နယ္မွာရိွတဲ့ အစိုးရေရာ လႊတ္ေတာ္ေရာ 
သက္ေရာက္ေနတ့ဲ အာဏာပိုင္အဖြဲ ့အဆင့္ဆင့္ ယႏၱရားၾကီးေရာ တကယ္ပဲစိတ္ထားရွိမယ္ ဆိုရင္ 
ျပန္ျပီးေတာ ့သင့္ျမတ္လိုတဲ့ဆႏၵရွိရင္ ျဖစ္ႏိုင္ပါတယ္။” 

ဦးမ်ိဳး၀င္း Executive Director (Smile Education& Development Center) 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

“လတ္တေလာကေတာ့ ယံုၾကည္မွဳတည္ေဆာက္ဖို ့ခက္ခလဲိမ့္ဦးမယ္။ ရခုိင္လူမ်ုိဳးေတြရဲ ့အရင္းအျမစ္ 
မူလကုိးကြယ္တဲ့ဘာသာက ဗုဒၵဘာသာျဖစ္တယ္။ ငါးပါးသီလဆိုတာရွိတယ္။ တျခားေသာဘာသာကုိ 
ကိုးကြယ္တဲလ့ူေတြကမူလအေျခတည္ရွိေနတဲ့ငါးပါးသီလကိုနားလည္ၾကသလား။ႏုိင္ငံေတာ္ရဲ ့ဥပေဒ
ကိုေရာ လုိက္နာႏိုင္ၾကရဲ ့လား။ လုိက္နာတဲ့အဆင့္ကုိထားလုိက္ဦး။ သိၾကသလား။ ဆိုေတာ့ 
ဒါလည္းအေရးၾကီးတယ္လို ့က်ေနာ္ထင္တယ္။”  

ကုိေဇာ္ေထြးႏုိင္ ၊ လူငယ့္ေရးရာမူ၀ါဒ (ျပည္ေထာင္စုအဆင့္ကုိယ္စားလွယ္) ရခိုင္ျပည္နယ္။ 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

“ယံုၾကည္မွဳတည္ေဆာက္ဖို ့ကမျဖစ္ေသးဘူး။ က်ေနာ္တုိ ့ၾကားထမဲွာ မတူညီမွဳေတြရွိေနတယ္။ 
မတူညီမွဳေတြကို တူေအာင္လုပ္လုိ ့ရပါ့မလားဆုိတဲ့အခ်က္ကုိ အဓိကစဥ္းစားေစခ်င္တယ္။ 
သူတုိ ့ဖက္ကေရာ ျဖစ္ႏိုင္မလားလုိ ့ေမးခ်င္တယ္။ “ 

ကုိေဇာ္ေထြးႏုိင္ ၊ လူငယ့္ေရးရာမူ၀ါဒ (ျပည္ေထာင္စုအဆင့္ကုိယ္စားလွယ္) ရခိုင္ျပည္နယ္။ 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 “ႏိုင္ငံေတာ္ဘတ္ဂ်က္ကရွမ္းျပည္နယ္ျပီးရင ္ ရခုိင္ျပည္နယ္က ဒုတိယ အမ်ားဆံုးလုိ ့ေျပာတယ္ 
ကေတာ့ မွန္ပါတယ္။ ဒါေပမယ့္ ဒါက ရခိုင္ျပည္နယ္ ဘူးသီးေတာင္ေမာင္ေတာ ေဒသမွာ ခ်ထားတ့ဲ 
အထူး အျဖစ္ခ်ထားတ့ဲ ရံပံုေငြ ေတြကိုပါ ထည့္တြက္လုိ ့ျဖစ္တယ္။ ယူဆတယ္။ “ 

ဦးထြန္းသာစိန္ ၊လႊတ္ေတာ္အမတ္( ေျမာက္ဦးမဲဆႏၵနယ္ ၁) 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------- 



“က်ေနာ္တုိ ့လူငယ္ေတြအေနနဲ ့ကေတာ့ ဖြံျဖိဳးေရးလုပ္ငန္းေတြကိုဆက္တုိက္လုပ္ေနတယ္။ အစုိးရ 
အေနန ဲ ့၀န္းရံေပးဖုိ ့ေတာ့လိုတယ္။ Public လူထုကပဲ ဖြံျဖိဳးေရးလပု္ငန္းေတြကို သီးသန္ ့လုပ ္
ေနရံုနဲ ့ေတာ့ရမွာမဟုတ္ဘူး။” 

ကုိေဇာ္ေထြးႏုိင္ ၊ လူငယ့္ေရးရာမူ၀ါဒ (ျပည္ေထာင္စုအဆင့္ကုိယ္စားလွယ္) 
ရခိုင္ျပည္နယ္။ 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

“စီးပြားေရးဖြံျဖိဳးလာရင္ ရခုိင္ေဒသျငိမ္းခ်မ္းလာမယ္ဆုိတာကုိ သံုးပံုႏွစ္ပံုလက္ခံပါတယ္။ “ 

ပရိသတ္- မိမိခုိင္  

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 “ရခိုင္ေဒသဖြံျဖိဳးေရးဟာ ရခုိင္ေဒတည္ျငိမ္ေအးခ်မ္းေရးနဲ ့လံုး၀မသက္ဆိုင္ပါဘူး။ ရခုိင္မွာျဖစ္တဲ့ 
ျပႆနာက ေဒသဖြံျဖိဳးေရးနဲ ့ႏွိဳင္းယွဥ္ေျပာမယ္ဆုိရင္   ဒါဟာ အနာတျခားေဆးတျခားပါ။”  

ပရိသတ္- ကိ၀ုင္းေမာင္ 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

 


